علي القزق هو سفير فلسطيني سابق. ولد في مدينة حيفا/ فلسطين عام 1947، من أب فلسطيني وأم سورية. شتتت وشطرت النكبة عام 1948 عائلة القزق، حيث وجد نفسه مع والدته ضمن أكثر من 900,000 لاجئ فلسطيني ترفض إسرائيل حق عودتهم إلى وطنهم، فبقي والده في مدينة حيفا، بينما انتقل مع أمه إلى دمشق لينشأ ويتعلم فيها، ولم يلتقِ بوالده إلا بعد مرور 48 عاماً.


ذهب قزق إلى أستراليا عام 1970، ونشط في تعريف الشعب الأسترالي عن القضية الفلسطينية. قررت منظمة التحرير الفلسطينية عام 1982 تعيينه كممثل للمنظمة في أستراليا ومنطقة جنوب شرق آسيا. أسس بعثة فلسطين في أستراليا، وشغل لاحقاً منصب سفير ومفوض عام دولة فلسطين لدى أستراليا ونيوزيلندا وجمهورية فانواتو وغينيا الجديدة وجمهورية تيمور الشرقية. 


أسس ونشر جريدة "فلسطين حرة -Free Palestine " منذ العام 1979 ولغاية 1990، ونشرة محدودة التداول باسم "خلفية مختصرةBackground Briefing - " منذ العام 1987 ولغاية 1993، كما ألف كتاب "أستراليا والعرب" عام 2012، وحرر كتاب "قضية القدس" عام 1997، الذي ترجم إلى اللغة البرتغالية وأعيدت طباعته في البرازيل، وشارك في كتاب "علاقات إسرائيل الدولية: السياقات والأدوار، الاختراقات والإخفاقات" عام 2014، إلى جانب عدد من الكتيبات والنشرات المختلفة عن القضية الفلسطينية، ونظم العديد من المعارض عن القضية الفلسطينية في مختلف متاحف المدن الأسترالية الرئيسية.


كرمته جمهورية فانواتو بمنحه وسام الاستقلال العشرين للجمهورية في احتفال رسمي عام 2000.


[bookmark: _Hlk33530480][bookmark: _GoBack]Ali Kazak is a former Palestinian ambassador. Born in Haifa, Palestine in 1947 to a Palestinian father and a Syrian mother, his family was separated as a result of al-Nakba in 1948. He and his mother were among the more than 900,000 Palestinians that were denied their right to return to their homes by Israel. His father was able to remain in Haifa, while he grew up and was educated in Syria. 48 years later, he would finally see his father in Haifa for the first time. 
Kazak went to Australia in 1970 and became active in introducing the Australian people to the Palestine question. In 1982, the Palestine Liberation Organisation appointed him as its representative to Australia and Southeast Asia. He established Palestine’s mission in Australia in 1982 and later became Ambassador and Head of Delegation of the State of Palestine to Australia, New Zealand, Vanuatu, Papua New Guinea and East Timor.
Mr Kazak was the founder, publisher and co-editor of the Australian newspaper, Free Palestine (1979-90), publisher and editor of Background Briefing (1987-93) and The Jerusalem Question (1997), which was translated into Portuguese and reprinted in Brazil. He authored ‘Australia and the Arabs’ (2012), as well as other booklets and publications, and penned the Palestinian entry in the Encyclopaedia of the Australian People in 1988. He organised several Palestinian exhibitions across Australia. 
Mr Kazak was awarded the 20th Anniversary of Independence Medal by the president of Vanuatu, Rev. John Bani, on 30 July 2000.

